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Vážení teplárenští čtenáři,
po letním období vyplněném údržbou  

a servisem, ale především dlouhými čekáním na 
rozhodnutí vlády o vyplacení příplatků pro konečné 
odběratele dálkového vytápění, přišlo dlouhé 
teplé září i část října a pak studená sprcha ve 
formě oznámení, že žádné dotace pro zákazníky 
CZT nebudou. Velmi nerad pletu do své práce 
politiku, ale když se podívám na minulý rok, kdy 
byla vyhlášena podpora 4500 Kč, která vyčpěla postupně do ztracena  
a porovnám to takřka se shodným výsledkem v letošním roce, pak mi 
nezbývá než konstatovat, že je něco špatně „v království dánském“. Opa-
kovaně jsme na všech jednáních týkajících se výplaty podpory uváděli, že 
nejsme křičící skupinka nějakých ekologických aktivistů, ale zcela legální 
zástupci dodavatelů tepla do nepřehlédnutelné části z celkem 1,6 milionu 
bytů s dálkovým vytápěním. 

Bohužel nezbývá než uvěřit zákulisním zprávám, že rozpočet České 
republiky je na tom tak špatně, že těch 17 miliard není kde brát. A nutno 
podotknout, že třešničkou na dortu je aktuální diskuze o výši regulované 
části ceny elektřiny a plynu, kdy se ani dva úřady téměř „spojené pupeční 
šňůrou“ nedokáží dohodnout, jaký vlastně bude výsledek regulace. Mám 
tím na mysli samozřejmě Ministerstvo průmyslu a obchodu a Energetický 
regulační úřad.

Na závěr musím připomenout, že jsme byli tak trochu ukolébáni po-
klesem cen plynu na burze, ale všichni odborníci zainteresovaní na trhu  
s plynem výstražně zvedají prst a říkají, že teprv tato zima bude velkou zkouš-
kou pro evropský systém zásobování plynem. I když jsme se (EU) prakticky 
téměř odstřihli od dodávek z Ruska, tak bohužel kapacity terminálů, ale  
i další plynovodní trasy např. z Kazachstánu, Lybie nebo Maroka, nemo-
hou kapacitně tento výpadek nahradit. Přestože takřka všechny evropské 
státy svorně tvrdí, že jejich zásobníky plynu jsou naplněné takřka na 
100%, tak mluvíme o zásobách na období přibližně 3 měsíců a rád bych 
se zeptal pana premiéra pokud bude tuhá zima taková, jak prognózuji 
některé komerční televize, co budeme dělat po těch třech měsících?

Přeji Vám úspěšný začátek topné sezóny
Petr Linhart, jednatel ADTT
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